
Protokół nr XLIII/2022 

 z dnia 29 września 2022r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 29 września br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:55 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady XLIII sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy i z-cę skarbnika. 

Powitała również wszystkich dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 

zaproszonych gości. 

 

ad 2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Panią Esterę 

Nobik, która wyraziła zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 



Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Andrzej 

Macyszyn,  Jacek Michalak,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  Lucyna 

Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

BRAK GŁOSU (1) 

Estera Nobik  

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams,  Monika Golik  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że sekretarzem obrad została Pani Estera Nobik. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie i stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji Rady Gminy Lubasz 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XLII sesji Rady Gminy Lubasz 

6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

2. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2022r. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz 

2) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na grunty rolne stanowiące 

własność Gminy Lubasz do 3 lat 

3) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomnika 

przyrody na terenie Gminy Lubasz 

4) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubasz 

5) zmian w uchwale budżetowej na 2022r 

6) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji Rady Gminy Lubasz 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad XLII sesji był  Pan Jacek Michalak. 

Poprosiła go o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pan Jacek Michalak  stwierdził, że zapoznał się  

z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 30 sierpnia 2022r. Stwierdził, że protokół 

odzwierciedla przebieg sesji  i poprosił radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu 

 

Głosowano w sprawie przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji Rady Gminy Lubasz.  



 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Andrzej 

Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  Michał 

Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (3) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams,  Monika Golik  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad XLII sesji Rady Gminy 

Lubasz 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  XLII sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja wójta o działaniach między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „ To już druga sesja po okresie wakacyjnym, choć pierwsza 

informacja przedstawiana z działań, które obejmują okres wakacyjny oraz miesiąc wrzesień. 

W tym czasie wydarzyło się wiele i wiele prac zostało wykonanych. Przyszło nam pracować 

w bardzo trudnym okresie, kiedy poziom zakładanej inflacji zdecydowanie jest wyższy od 

oczekiwań, kiedy jesteśmy świadkami kryzysu energetycznego, kiedy w końcu mierzymy się 

ze skutkami wojny w Ukrainie. Ten cykl bardzo poważnych zdarzeń ma swoje 

odzwierciedlenie w naszym codziennym życiu oraz w realizacji zadań Gminy. Chciałbym 

zwrócić Państwa uwagę na następujące zdarzenia. Szalejąca inflacja stwarza określone 

problemy przy realizacji postepowań przetargowych. Jak już Państwa informowałem 

wcześniej, przeprowadzone zostało postepowanie przetargowe na budowę boisk sportowych 

w Lubaszu i Miłkowie. Zostało przeprowadzone, ale nie rozstrzygnięte, gdyż do przetargu nie 

zgłosił się żaden oferent. Przypomnę, że naszym zamierzeniem jest budowa trzech boisk – 

boiska sportowego w Lubaszu, boiska treningowego w Lubaszu oraz boiska przy Szkole 

Podstawowej w Miłkowie. Na ten projekt otrzymaliśmy wsparcie finansowe z programu 

POLSKI ŁAD w wysokości 4,5 mln złotych. Na miesiąc wrzesień zapowiadane było 

wyrażenie stanowiska przez rząd w sprawie dalszej realizacji programu dla tych 

beneficjentów, którym tak jak my nie udało się wyłonić wykonawcy zadania. Stanowisko 

takie miało by dotyczyć ewentualnej zmiany wysokości dofinansowania, wydłużenia okresu 

realizacji lub również ewentualnie ograniczenia zakresu projektu. Oczekujemy na to 

stanowisko, by ogłosić nowe postepowanie przetargowe. Kolejne postepowanie przetargowe 

ogłoszone na budowę drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Goraju, także nie znalazło 

swojego rozstrzygnięcia w związku z brakiem ofert. Przeprowadzony proces po przetargu tak 

zwanych negocjacji z jednym oferentem, jeszcze się nie zakończył, ale zaoferowana przez 

oferenta cena wydaje się nazbyt wygórowana. Staramy się jeszcze poszukać innych 

rozwiązań w tej sprawie. Wystąpiliśmy do Marszałka Województwa Wielkopolskiego, czyli 

do podmiotu od którego pochodzi dotacja tj. Fundusz Ochrony Gruntów Rolnych i Leśnych, 

w związku z tą sytuacją, o przedłużenie okresu wykonania i rozliczenia zadania. W podobnej 



sytuacji jest bowiem wiele gmin. Otrzymanie tutaj zielonego światła stworzyłoby inne 

możliwości realizacji zadania. Wszystko jest jednak uzależnione od decyzji Marszałka. 

Powodzeniem zakończyły się dwa kolejne przetargi. Pierwszy z nich  na sprzęt komputerowy 

dla dzieci z rodzin popegeerowskich. Przypomnę, że otrzymaliśmy grant na ten projekt  

w wysokości 251.000,00 zł w konkursie grantowym Cyfrowa Gmina - Wsparcie dzieci 

z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym –„Granty PPGR”. Projekt obejmuje zakup 

sprzętu  komputerowego dla 106 uczniów i uczennic zamieszkujących gminę tj.  

10 komputerów stacjonarnych, 88 laptopów oraz 10 tabletów. Po rozstrzygnięciu przetargu 

 i podpisaniu umowy na dostawę, jesteśmy na etapie kompletowania sprzętu, który  

w pierwszej dekadzie października powinien trafić do bezpośrednich odbiorów. Drugim 

przetargiem, który ma szanse na pozytywny finał jest przetarg obejmujący przebudowę ulicy 

Rolnej w Lubaszu. Tutaj wpłynęły dwie oferty na wykonanie zadania. Oferta niższa, która 

jest przedmiotem rozpatrywania opiewa na kwotę około 1,75 mln złotych i jest niższa niż 

wynikająca z kosztorysu. Na to zadanie mamy zagwarantowane dofinansowanie z Programu 

Przebudowy Dróg w wysokości około 990 tysięcy złotych. Zakończenie zadania, ze względu 

na zbliżającą się zimę, przewidziano na czerwiec przyszłego roku. Jeszcze jedno 

postepowanie przetargowe ma szanse zakończyć się pozytywnie. Mówię tutaj o postępowaniu 

dofinansowywanym z programu Cyfrowa Polska na wsparcie systemu komputerowego  

w Urzędzie Gminy tj. zakup serwera i oprogramowania oraz zbiorczego UPS. To już drugie 

postępowanie w tym przedmiocie. Pierwsze zostało unieważnione, gdyż przedstawione oferty 

przekraczały możliwości finansowe. Ogłoszony i otwarty drugi przetarg również zakłada, że 

zadanie należy dofinansować kwotą powyżej 75 tysięcy złotych, aby móc rozstrzygnąć 

przetarg. Proponujemy w zmianach do budżetu wsparcie tej kwoty, gdyż na obniżenie ceny 

 w kolejnych postępowaniach nie ma co liczyć. Ogłoszony został także przetarg na odbiór 

odpadów komunalnych w 2023 roku. Jest to szeroka procedura, gdyż kwota zamówienia 

przekracza progi unijne, a zatem odbywa się ona poprzez platformę unijną. Otwarcie ofert 

powinno nastąpić w pierwszych dniach listopada. 

Rozstrzygnięto konkursy z programu POLSKI ŁAD. Przypomnę, że nasza gmina mogła 

ubiegać się także o grant w konkursie skierowanym do gmin popegeerowskich. Zgłosiliśmy 

łącznie 4 wnioski na następujące projekty : 

1. Poprawa usług społecznych poprzez modernizację infrastruktury społecznej w Lubaszu, 

Prusinowie i Jędrzejewie . To wniosek w ramach grantu popegeerowskiego obejmujący 

dostosowanie budynku Urzędu Gminy do warunków dostępności- budowa windy oraz 

pochylni, a także poprawę otoczenia budynku. W projekcie uwzględniono także budowę 

ścieżki spacerowo- rowerowej w Jędrzejewie od osiedla do szkoły oraz stworzenie miejsca 

 do rekreacji przy świetlicy w Prusinowie. 

2. Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Dębe i Krucz oraz przebudowa sieci 

wodociągowej i modernizacja SUW w Stajkowie. 

3. Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek. 

4. Budowa drogi gminnej Miłkowo- Stajkowo. 

Otrzymaliśmy grant na dwa zgłoszone projekty budowy sieci wodociągowej  do Dębego, 

Krucza i Kruteczka. Jest to grant 9,5 mln złotych przy wkładzie własnym 500 tysięcy złotych. 

Otrzymaliśmy też dofinansowanie na pierwsze z wymienionych przeze mnie zadań. To grant 

w wysokości 2,5 mln złotych przy wkładzie własnym około 50 tysięcy złotych. W chwili 

obecnej trwają prace dokumentacyjne i formalnoprawne oraz przygotowawcze do ogłoszenia 

przetargów. Zadania powinny być realizowane, zgodnie z WPF na przestrzeni 2023 i 2024 

roku.  



Oczekujemy również na końcową dokumentację związaną z uzyskaniem pozwolenia na 

budowę inwestycji obejmujących wsparcie z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

To inwestycje wodociągowe obejmujące rozwiązania przebudowy odcinka wodociągu 

w ulicy Chrobrego w Lubaszu z mikrostacjami podniesienia ciśnienia, rozbudowy zbiorników 

na stacji uzdatniania wody w Sokołowie oraz budowie sieci wodociągowej z Jędrzejewa do 

Sokołowa. Po otrzymaniu kompletu dokumentów ogłoszone zostaną postepowania 

przetargowe. 

W poprzedniej informacji, jaką Państwu przedstawiałem, mówiłem o tym, że generalny 

wykonawca budowy kanalizacji sanitarnej we wsi Stajkowo, chciał zakończyć zadanie 

szybciej niż przewidywała umowa tj. do 31 sierpnia br. To się nie udało. Firma Hydropex 

zwróciła się z ponownym wnioskiem o zakończenie zadania do 30 września br oraz 

 o rewaloryzacje wynagrodzenia w związku z rosnącymi kosztami zadania. Za podstawę 

waloryzacji firma przyjęła wzrost cen paliw. Zakończyły się formalnoprawne zagadnienia tej 

kwestii. W przyszłym tygodniu planujemy odbycie Rady Budowy, by zakończyć proces 

negocjacji i uzgodnić ostateczny termin zakończenia realizacji zadania. Kwestia finansowa 

będzie rzutowała na zapisy budżetu gminy, a zatem należy spodziewać się, że następna sesja 

będzie musiała się odbyć na początku października. 

Odbyły się zebrania wiejskie przyjmujące wnioski sołectw do Funduszu Sołeckiego na rok 

następny. Sołectwa opracowały wnioski i je przyjęły, lecz frekwencja na zebraniach nie 

należała do dużych. Właściwie można powiedzieć, że była mała. Mieszkańcy, którzy przybyli 

na zebranie zgłaszali nurtujące ich sprawy. W zdecydowanej większości odbywały się one  

w pogodnej atmosferze. Zdaję sobie sprawę, że temat dróg był jest i będzie bardzo poważnym 

problemem, ale nie rozwiążemy go jednym posunięciem, gdyż jest to proces bardzo 

kosztowny. Będziemy jednak pracować nad jak najbardziej skutecznym sposobem jego 

rozwiązania. A przykładem na to, że poszukujemy różnych źródeł w celu pozyskania 

środków, jest wsparcie uzyskane z Nadleśnictwa Krucz na remonty dróg, po których porusza 

się tabor leśny w wysokości 100 tysięcy złotych. Dzięki temu wsparciu oraz środkom 

własnym, uda się wspólnie poprawić jakość prawie 19 km dróg. Pozostałe drogi zostaną 

wyrównane z naszych środków. 

Rozpoczął się nowy rok szkolny 2022/2023. We wszystkich szkołach odbyły się uroczyste 

inauguracje. Nasza uwagę w okresie wakacji przykuwał przede wszystkim problem 

zaopatrzenia szkół w opał, tak by nie było konieczności prowadzenia nauki zdalnej ze 

względu na brak ogrzewania. Podjęte działania zabezpieczają prace szkół do końca br. być 

może do końca I półrocza. Problem dalej jest otwarty ze względu na bardzo wysokie ceny 

opału i niemożność  jego pozyskania . W skali naszej gminy tylko zakup oleju opałowego  

do szkół do kwota ponad 70 tysięcy złotych. Po przyjęciu ustawy o zaopatrzeniu w energie 

cieplną i przyjęciu tym samym pewnych mechanizmów wsparcia tak zwanych odbiorców 

wrażliwych, pracujemy obecnie nad wnioskami o dodatki energetyczne. Te wnioski mogą 

złożyć szkoły i przedszkola oraz Gminny Ośrodek Kultury. Gdyby udało się je uzyskać, 

można byłoby dokonać kolejnych zakupów opału. Jest to dodatkowe zadanie, jakie musi 

obsłużyć Urząd Gminy. Innym dodatkowym zadaniem, którego realizacja powierzona została  

Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej jest dodatek węglowy i dodatek energetyczny na 

pellet, olej opałowy i drewno dla gospodarstw domowych. Wpłynęło już ponad 1600 

wniosków. Są one w chwili obecnej weryfikowane, a pierwsze wypłaty ruszą już od jutra.  

To ogromne wyzwania, z którymi organizacyjnie i technicznie musimy się zmierzyć. 



W dniu 04 sierpnia 2022 r. w Urzędzie Gminy w Lubaszu odbyło się uroczyste 

spotkanie  w sprawie  powierzenia stanowisk nowym dyrektorom naszych placówek 

oświatowych. W wyniku przeprowadzonych postępowań konkursowych  powierzyłem 

na pięcioletnią kadencję tj. od 1 września 2022 r. do 31 sierpnia 2027 r. stanowiska 

dyrektorów Pani Jolancie Młynarskiej – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Kruczu, 

Pani Agnieszce Nowak – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana 

Brzechwy  w Jędrzejewie oraz Pani  Klaudii Dymek-Wosiak Dyrektor Przedszkola ”Bajka” 

w Lubaszu. Serdecznie gratulujemy wszystkim nowo wybranym Dyrektorom, życząc 

im  nieustającej satysfakcji płynącej z realizacji planów i zamierzeń zawodowych 

oraz wszelkiej pomyślności w życiu. 

Dnia 22 sierpnia 2022r w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu odbyło się spotkanie 

z sołtysami wsi. Przybyło 13 sołtysów. Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego byłego 

sołtysa wsi Lubasz Bogdana Hana. Głównym tematem spotkania było omówienie  realizacji 

funduszu sołeckiego i planu rzeczowo- finansowego w 2022 r w poszczególnych sołectwach 

oraz planowanie funduszu sołeckiego na przyszły rok tj. 2023.  

Miesiąc wrzesień jest miesiącem przygotowań do opracowania przyszłorocznego budżetu 

gminy. Pragnę przypomnieć, że do jutra organizacje pozarządowe, kluby sportowe, spółki 

wodne i inne podmioty nie zaliczane do sektora finansów publicznych mają jeszcze tylko czas 

do złożenia propozycji do przyszłorocznego budżetu Gminy Lubasz. O tym fakcie 

informowaliśmy na stronie oraz w trakcie bezpośredniego spotkania w gronie tych 

organizacji.  

15 września w ramach projektu „Aktywizacja społeczno - zawodowa w Gminie Lubasz” 

odbyło się kolejne spotkanie integracyjne dla osób uczestniczących w projekcie oraz ich 

rodzin. Tym razem do wspólnej integracji Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zaprosił 

osoby z kilku stowarzyszeń z naszej gminy oraz gmin sąsiadujących: 

-  Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom Niepełnosprawnym "Serce Dziecka", 

- Stowarzyszenie "Klamra", 

- Stowarzyszenie Amazonek, Osób Chorych na Raka, Niepełnosprawnych i Ich Rodzin 

"Nadzieja", 

- Warsztaty Terapii Zajęciowej "CARITAS" Parafii Św. Jana Chrzciciela w Trzciance, 

również z filia  w Wieleniu, 

- Warsztaty Terapii Zajęciowej w Gębicach Stowarzyszenia na rzecz osób psychicznie 

chorych i niepełnosprawnych intelektualnie "EMPATIA", 

- Stowarzyszenie Rodziców Dzieci Niepełnosprawnych w Połajewie. 

Spotkanie zostało zorganizowane pod nazwą „ZNOWU PŁYWAMY” nad jeziorem Dużym 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Lubaszu.  

W piątek, 9 września  radni Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz  wyjechali do Starej Łubianki 

na I Zlot Młodzieżowych Rad Wielkopolski. Gospodarzem wydarzenia był  wójt Szydłowa – 

Tobiasz Wiesiołek oraz Młodzieżowa Rada Szydłowa. Każda Młodzieżowa Rada, a było ich 

16 przygotowała krótką 3 minutową prezentację na temat swojej działalności, którą 

zaprezentowała. Odbyły się także panele tematyczne. Tematów było kilka, były bardzo 

różnorodne- bo zaczynając od patriotyzmu, przez zieloną przyszłość, solidarny obywatel, 

cyfrową przyszłość a kończąc na sprawach przedsiębiorczej młodzieży. W wyniku 

przeprowadzonej debaty i wniosków w niej osiągniętych zostanie opracowany dokument - 

Manifest Młodych, który będzie zawierał wszystkie opinie i sugestie od radnych juniorów. 

Myślę, że debata i dyskusja podczas panelu była bardzo ciekawa. Mimo młodego wieku, 

wypowiedzi radnych były bardzo dojrzałe. Wydarzenie to było doskonałą okazją do wymiany 



doświadczeń i pomysłów oraz budowania środowiska młodych ludzi aktywnie działających 

na rzecz swojego środowiska. Po raz pierwszy na taką skalę zostało zorganizowane spotkanie 

młodych ludzi aby wymienili swoje doświadczenia.  

W sobotę 10 września miało miejsce wyjątkowe wydarzenie. Po kilku latach, na Plac 

Koronacyjny powróciła wspaniała muzyczna rodzina "Arka Noego". Znane przeboje niosły 

się po wyjątkowej lokalizacji, będąc artystycznym dodatkiem do Odpustu Parafialnego, ku 

czci Matki Boskiej Lubaskiej, który tradycyjnie odbył się w pierwszej połowie września. 

Koncert zespołu był możliwy dzięki owocnej współpracy Parafii Lubasz z księdzem 

proboszczem Maciejem Grzesiem na czele, Samorządu Gminy Lubasz, Instytucji Kultury 

z Czarnkowa i Lubasza oraz partnerów. Bardzo serdeczne podziękowania dla: Firmy Plastmet 

z Lubasza, Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej z Czarnkowa, Rejonowego Związku Spółek 

Wodnych w Czarnkowie, Zakładu Robót Instalacyjno Inżynieryjnych Hydropex Złotów, 

Firmy Transportowej Rajko Lubasz, Banku Spółdzielczego w Czarnkowie, Nadleśnictwa 

Krucz.  

W Klempiczu tamtejsza rada sołecka zorganizowała niezwykłe wydarzenie. Spotkanie miało 

charakter integracyjny, połączone było z grą w piłkę w wersji rekreacyjnej pomiędzy 

reprezentacją wsi a firmą PLASTMET. Oprócz piłkarskich zmagań była wizyta wozu 

i strażaków z OSP Lubasz, a z myślą o najmłodszych odbył się festiwal kolorów. Mecz miał 

na celu podziękowanie dla pracowników i prezesa firmy Plastmet Tomasza Sikory za 

wykonanie przepięknego i funkcjonalnego grilla dla mieszkańców sołectwa Klempicz. 

Sołectwo Miłkowo było współorganizatorem tegorocznego Święta Plonów. Z roli starostów 

dożynkowych znakomicie wywiązali się pani sołtys Magdalena Kiedrowska i pan Zdzisław 

Bałęczny, obrzęd dożynkowy przygotował Zespół Śpiewaczy Lubaszanki, a w corocznym 

konkursie na najpiękniejszy wieniec w gronie trzynastu miejscowości zwyciężyło sołectwo 

Bzowo – Goraj, przed Dębe i Miłkowem. Uroczystość rozpoczęła się od Mszy świętej 

w lubaskim Sanktuarium, a następnie Korowód Dożynkowy prowadzony przez Orkiestrę 

Dętą z Budzynia udał się do Amfiteatru. Tradycyjnie na dożynkach wręczono wyróżnienia 

„Siewcy roku”. Jest to symboliczne podziękowanie rolnikom ze strony Samorządu Gminy 

Lubasz za trud i zaangażowanie wkładany w rozwój gospodarstw rolnych. W tym roku 

przypadły one  Panu Andrzejowi Macyszynowi, Krzysztofowi Wlekłemu, Błażejowi 

Ziemiańskiemu, Adamowi Styczyńskiemu. Podczas tegorocznej uroczystości, miały miejsce 

rozstrzygnięcia kilku konkursów. Poza rywalizacją o miano najpiękniejszego wieńca, który 

w tym roku przypadł sołectwu Goraj – Bzowo, komisja konkursowa podczas dożynek ocenie 

poddała również prezentacje korowodu. W tej klasyfikacji na miejscu pierwszym znalazło się 

Sokołowo, przed Miłkowem i Prusinowem. 

Prezes Gminnego Związku Kółek i Organizacji Rolniczych pan Wojciech Helwich wraz 

z Wójtem i Przewodniczącą wręczyli podziękowania  paniom z KGW tj. Katarzynie Dykow, 

Marioli Karniszewskiej, Grażynie Kurzawskiej oraz Danucie Krzyżanowskiej za trud 

włożony w   wychowanie młodego pokolenia oraz za aktywność społeczną w środowisku 

wiejskim i umiłowanie Ojczyzny. Również z rąk w/w podziękowanie za trud włożony 

w pracę na roli i na rzecz organizacji rolniczych otrzymał Pan Karol Tecław.  Dwa konkursy 

związane z wystrojem dożynkowym wsi oraz „Czysta wieś dziełem jej mieszkańców”, 

polegały na wizytach objazdowych przeprowadzonych w ostatnich dniach w przypadku 

wystrojów oraz kilku miesięcy w przypadku estetyki miejsc publicznych, chodników i obejść. 

Pierwsze miejsce w kategorii wystroju wsi w elementy dożynkowe otrzymało Miłkowo. 

Natomiast nagroda w postaci pojemników na odpady do segregacji, ufundowana przez 

Gminny Zakład Komunalny powędrowała do Sokołowa, jako wyróżnienie za czystość 



i porządek w miejscowości. Konkursowe klasyfikacje, przełożyły się również na prowadzoną 

w tym roku po raz pierwszy, roczną rywalizacje wsi sołeckich, w których brane są pod uwagę 

osiągniecia w turniejach, spartakiadzie czy konkursach. Dożynki Gminno – Parfialne 

w Lubaszu zakończyły się muzycznym wydarzeniem trwającym do północy.  

Już po raz dziewiąty proboszczowski ogródek, w niedzielę 15 sierpnia, gościł lubaskich 

seniorów, miłośników pieśni żołnierskich, maryjnych i ludowych. Organizatorem spotkania 

było Towarzystwo Seniorów SŁONECZKO we współpracy z Lubaską Radą Seniorów 

a okazją – święto Matki Boskiej Zielnej, święto Wojska Polskiego i rocznica Bitwy 

Warszawskiej, noszącej miano CUDU NAD WISŁĄ.  Tradycyjną częścią spotkania był 

wspólny śpiew wszystkich uczestników. 

W miesiącu sierpniu odbyły się także tradycyjne Dni Gminy Lubasz zorganizowane przez 

Gminny Ośrodek Kultury. Wśród wielu wydarzeń sportowo- rekreacyjnych a więc m.in. 

Czaruś – Cup, zawody nordick- walking i innych atrakcji, na czoło wybił się koncert finałowy 

zespołu MIG, który zgromadził ogromną publiczność. Za organizację wydarzenia należą się 

słowa podziękowania wszystkim pracownikom GOK oraz wolontariuszom. 

Przed nami bardzo aktywny czas – czas tworzenia przyszłorocznego budżetu. Wymagać to 

będzie do nas wyjątkowej odpowiedzialności. Do zrealizowania jest bowiem wiele projektów  

inwestycyjnych, ale także niewiadomym pozostaje cała sfera wydatków bieżących. Chodzi tu 

głównie o sposób funkcjonowania np. oświetlenia ulicznego w dobie kryzysu energetycznego 

i cen energii elektrycznej po otwarciu przetargu na cenę energii elektrycznej w wałeckiej 

grupie zakupowej. Jest to cena około 250% wyższa od obecnej. Trzeba ją będzie 

skonfrontować  z zapowiedziami rządowymi o zamrożeniu ceny czy innej bonifikacie. Będzie 

to bardzo pracowity czas”. 

 

Do informacji wójta nie było pytań. 

  

Wobec tego przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu a mianowicie przedstawienia 

informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2022r.  

Ad 2. Przedstawienie informacji z wykonania budżetu za I półrocze 2022r. 

Informację z wykonania budżetu za I półrocze 2022 r omówiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek. 

Powiedziała, że na podstawie art.266 ust.1 ustawy o finansach publicznych Zarząd jednostki 

samorządu terytorialnego (czyli Wójt Gminy) przedstawia organowi stanowiącemu oraz 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w terminie do 31 sierpnia danego roku: 

- informację o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku, 

- informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej, w tym o przebiegu   

  realizacji przedsięwzięć oraz informację z działalności instytucji kultury. 

Powyższe informacje zostały przyjęte przez Wójta Zarządzeniem nr 109.2022 z dnia 25 

sierpnia 2022r. 

Przedstawiła jak kształtował się budżet w I półrocza bieżącego roku.  

  BUDŻET   2022r.   – stan  na 30.06.2022 

                                         Plan                 wykonanie_____   

Dochody                   39.648.350,41       23.876.822,58    60,22% 



Wydatki                    47.196.092,74       27.310.339,48    57,87% 

------------------------------------------------------------------------------ 

  Planowany deficyt    -7.547.742,33    -3.433.516,90    

 

W uchwale budżetowej jako przychody budżetu 2022 roku zaplanowano obligacje 

w wysokości 1.847.725,00 zł oraz pożyczka z WFOŚIGW w kwocie 2.708.475,00 zł, która 

została zaciągnięta,  skorzystano z kredytu w rachunku bieżącym tzw. debecie w kwocie 

206.038,68 zł.  

W uchwale zaplanowano tzw. wolne środki z rozliczeń bilansowych, które za 2021 r. 

wyniosły 1.852.400,00 zł + 421.972,90 zł + 273,07 zł (art.217 ust.2 pkt 6 - subwencje 

rozwojowe+ wolne środki z roku 2021+ niewykorzystanych z fund. profil.) oraz 

niewykorzystane środki na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 

wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach (art.217 ust.2 pkt 8 ustawy o fp)  

w wysokości 1.119.272,36 zł (750.000,00 zł RFIL+ 369.272,36 zł RFRD ul. Podgórna), 

 a także 119.124,00 zł – środki które wpłynęły w końcówce roku 2021 na program 

„Aktywizacja społeczno- zawodowa w gminie Lubasz” + wolne środki. Wszystkie te środki 

stanowią ostatecznie przychody ogółem, które  na dzień sprawozdawczy po stronie planu 

wyniosły 8.069.242,33 zł, natomiast planowane rozchody (a więc spłaty rat kredytów  

i pożyczek) to kwota 521.500,00 zł.  

W okresie od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 dokonano terminowych spłat na łączną kwotę 

256.250,00 zł oraz odsetek 405.226,44 zł co stanowi 1,67% dochodów planowanych na 2022 

rok. Łączne zadłużenie gminy na koniec czerwca 2022 r., wynosi 25.519.680,96 zł i jest to 

zgodne ze sprawozdaniem Rb-Z i stanowi 64,37 % dochodów planowanych  ogółem na  

2022 rok. 

Struktura długu jest następująca: 

-   kredyty – 7.297.413,68 zł (w tym debet 206.038,68 zł), 

-   pożyczki (WFOŚIGW) – 4.405.267,28 zł, 

-   obligacje -   13.817.000,00 zł. 

 

STRUKTURA  DOCHODÓW: 

                                                      Plan                        wykonanie 

 Bieżące                  39.034.271,41 zł            23.581.548,34 zł         60,41% 

 Majątkowe                  614.079,00 zł                 295.274,24 zł         48,08%  

                               ---------------------------------------------------  ------------- 

                               39.648.350,41 zł            23.876.822,58 zł         60,22% 

 



 

Dochody majątkowe to: 

-  dotacja celowa na program „Cyfrowa Gmina” – 225.045,00 zł, 

-  dochody z majątku gminy łącznie 20.229,24 zł, tj: sprzedaż drewna i sprzedaż złomu    

   4.769,22 zł, sprzedaż działki w Lubaszu,  

 –  sprzedaż  ratalna – 15.460,00 zł + 0,02 zł  wpływy z przekształcenia wieczystego 

użytkowania w prawo własności, 

-  dotacja z Urzędu Marszałkowskiego na wykonanie Slipu przy Jeziorze – 50.000,00 zł.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

Jeśli chodzi o dochody bieżące – należy stwierdzić, iż wiele z nich wykazuje prawidłowy 

wskaźnik wykonania – ok.50% założonego planu, w niektórych przypadkach nawet więcej 

np. w podatku od nieruchomości od osób fiz.-62,10 %, podatek leśny os. fiz. – 74,16 %  czy 

wpływy z opłaty skarbowej – 61,10% i podatek od spadków i darowizn -66,47%. 

Z kolei niski poziom wykonania odnotowano we wpływach z tytułu dzierżawy urządzeń 

wodno-kanalizacyjnych od Gminnego Zakładu Komunalnego w Lubaszu – 49,09%. 

Podpisano porozumienie rozkładające zaległość w kwocie  252.773,36 zł na 24 raty, 

począwszy od miesiąca czerwca 2022 do maja 2024 roku. Ponadto na okres sprawozdawczy 

bardzo niską realizację wykazują również zaplanowane dochody z tytułu odpłatności za 

przedszkola, a także brak jest wykonania ze sprzedaży działek, gdzie w okresie 

sprawozdawczym sporządzono jedynie wykaz oraz dokonano podziałów. Dalsze procedury 

związane ze sprzedażą mają nastąpić w II połowie 2022 roku. 

 Pomimo słabo wykonanych niektórych wpływów budżetowych – budżet ogółem 

zrealizowany został po stronie dochodowej w wysokości tj. 60,22%.   

W materiale opisowym z wykonania budżetu za I półrocze 2022r. umieszczona jest tabela 

obrazująca zaległości – w stosunku do wymiaru (przypisu), a nie zakładanego planu – kwota 

zaległości to 1.464.347,81 zł, i jest niższa w stosunku do półrocza 2021 roku o 37.700,31 zł 

(1.502.048,12 zł). Zaległości  największe to zaliczka i fundusz alimentacyjny – ogółem jest to 

kwota ponad 642 tys. zł i stanowi to 43,91% wszystkich zaległości, następnie podatek od 

nieruchomości osób prawnych – ponad 420 tys. zł jest to zaległość wyłącznie firmy Quidel, 

gdzie sprzedano wszystkie 12 działek,  a gmina z powodu zbiegu egzekucji  przeciwko 

dłużnikowi nie uzyskała żadnego wpływu oraz opłata za odpady komunalne – 268 tys. zł.  

Podział  dochodów przedstawia się  następująco:   

 Dochody własne  - które wykonano w 51,64% w stosunku do zakładanego planu, tj.  

w kwocie 8.252.481,40 zł, 

 Subwencje ogólne: oświatowa 5.414.361,00 zł + wyrównawcza 2.375.808,00 zł  

łącznie 7.790.169,00 zł, 

 Dotacje celowe na zadania zlecone i zadania własne 6.765.160,34 zł, 



 Środki  z Urzędu Marszałkowskiego na wykon. Slipu – 50.000,00 zł, 

 Środki z Funduszu Pomocy Ukrainie - 520.490,82 zł, 

 Środki na program „Czyste powietrze” – 16.941,02 zł, 

 Dotacje na projekty unijne „Cyfrowa Gmina „ - 230.580,00 zł 

 Program   Polska Cyfrowa – 251.000,00 zł 

-------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                            Razem : 23.876.822,58 zł     

Dochody własne to: 

 Podatki  (2.167.125,75 zł) i opłaty lokalne (1.705.227,26 zł), które stanowią ponad  

46% dochodów własnych – łącznie 3.872.353,01 zł, 

 Udziały w podatkach od. os. fiz. PIT -2.971.512,00 zł, (264 tys. mniej co w I pół r.2021), 

 Udziały w podatku dochodowym od osób prawnych 28.887,78 zł, 

 Dochody realizowane przez US – 234.854,86 zł, 

 Dochody z majątku gminy – sprzedaż i bieżące korzystanie, tj. czynsze, dzierżawy – 

748.518,31 zł, 

 Pozostałe dochody własne- tj. odsetki podatkowe, koszty upomnień, wpływy  

z darowizn, odszkodowań, kar, wpływy za obiady ze stołówki szkolnej czy odpłatności za 

przedszkola – łącznie 396.355,44 zł. 

W podatku rolnym jednemu podatnikowi udzielono ulgę inwestycyjną i jednemu ulgi z tyt. 

nabycia gruntów – na kwotę  2.457,00 zł. Skutki obniżenia górnych stawek podatku rolnego 

za I półrocze 2022- wynikające z przyjęcia przez Radę Gminy niższej stawki niż ogłoszona 

przez prezesa GUS to kwota 49.679,43 zł łącznie os. prawne  i fiz. Część zaległości pod. 

rolnego os. fiz. tj.163,40 zł objęto wpisem hipotecznym. 

Podatek od nieruchomości-  na wniosek 1 podatnika podjęto decyzję o częściowym 

umorzeniu – łącznie w kwocie 4.908,00 zł  oraz 1 osobie rozłożono płatność podatku na raty. 

Część zaległości w podatku od nieruchomości os. fiz. 6.974,41 zł objęto wpisem 

hipotecznym. 

Na podstawie uchwały RG zastosowano zwolnienia z podatku od nieruchomości na łączną 

kwotę 371.724,50 zł. Zwolnienia te dotyczą nieruchomości wodno-kanalizacyjnych, 

nieruchomości związanych z ochr. p-poż., bezpieczeństwem publicznym oraz sportem. 

Natomiast skutki obniżenia górnych stawek podatku od nieruchomości za okres 

sprawozdawczy wyniosły 344.274,39 zł oraz skutki obniżenia górnych stawek w podatku  

od środków transport. fiz.+ praw. wyniosły 54.097,17 zł. 



Wpływy z opłat za odpady komunalne wraz z opinią RIO – rozliczenie wpływów i wydatków, 

gdzie o kwotę 152.165,62 zł wpływy przewyższają wydatki  - na dzień 30.06.2022r. 

WYDATKI  ogólne wykonanie to 57,87% zakładanego planu tj. 27.310.339,48 zł 

 

                                                      Plan                          wykonanie 

 Bieżące                  40.158.831,38 zł             22.891.424,43 zł       57,00% 

 Majątkowe               7.037.261,36 zł              4.418.915,05 zł        62,79%  

                               ---------------------------------------------------  ------------- 

                               47.196.092,74 zł             27.310.339,48 zł        57,87% 

 

W strukturze całości wydatków zadania bieżące to 83,82%, a zadania majątkowe to 16,18%. 

Wydatki na jednostki organizacyjne przedstawiają się następująco: 

- placówki oświatowe - 8.586.710,52 zł  (o 1.263.746,53 zł więcej jak w I półr.2021) 

- GOPS (zlecone +własne)-6.917.198,91 zł (w tym 5.799.960,06 zad.zlec.+1.117.238,85   

  własne), 

- Urząd Gminy  -  11.806.430,05 zł. 

Udzielono łącznie dotacji na kwotę 836.019,10 zł, tj.47,99%  założonego planu 1.742.146,96 

zł z tego 813.869,60 zł bież.22.149,50 zł majątkowe.  

Dotacje te dzielimy na:  

- dotacje dla jednostek sektora fin. publ. – 730.869,60 zł  m.in. instytucja kultury i biblioteka,   

dotacja na funkcjonowanie   żłobków  oraz dotacja na przedszkola  Cz-ów, 

- dotacje dla jednostek spoza sektora fin.publ- 83.000,00 zł  m.in.do spółek  wodnych 10.000 

zł, dotacje do zadań z zakresu kultury fizycznej- 47.500,00 zł  RADWAN + 25.500,00 zł 

OPTIMUM Uczniowski Klub Sportowy,  

 - dotacje majątkowe  - 22.149,50 zł (20.000,00 zł –dotacja do piecy oraz przydomowych 

oczyszczalni, 2.149,50 zł. 

Wydatki majątkowe zostały one wykonane w 62,79% w stosunku do planu: 

Plan                7.037.261,36 zł 

Wykonanie     4.418.915,05 zł 

Z największych kwotowo zadań, które zostały wykonane to : 

1) Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Stajkowo – 3.196.350,71 zł, 

2) Zagospodarowanie ulicy Podgórnej w Lubaszu w ramach zadania pn.”Przebudowa dróg 

 w  Lubaszu - ( w tym: 369.272,36 zł z RFRD) – 1.059.354,94 ZŁ.  

3) Rozbudowa SUW w Sokołowie i sieci wodociągowej w m. Lubasz i Jędrzejewo RFIL  -

52.839,00 zł  

Sfinansowane zostały ze środków własnych 841.167,69 zł (w tym 59.033,20 zł FS), 

- RFRD – 369.272,36 zł, 

- pożyczka WFOŚIGW - 2.708.475,00 zł, 

- z subwencji – wsparcie finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji -500.000,00 zł. 

 



WIELOLETNIA  PROGNOZA  FINANSOWA : 

 Do materiału  opisowego dołączona jest informacja o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2022r. 

Przedsięwzięcia bieżące limit ustalony na 2022 rok to kwota 1.209.899,91zł –wykonanie 

389.885,11 zł, tj.32,22%. 

Natomiast przedsięwzięcia majątkowe–założony limit to 6.278.475,18 zł, a wykonanie 

4.330.732,35 zł, tj.68,98 %. 

Do materiału sprawozdawczego z wykonania budżetu  za I półrocza 2022r. dołączone jest 

również sprawozdanie półroczne z działalności instytucji kultury i biblioteki, które zawiera 

rozliczenie sfinansowanych z budżetu gminy kosztów działalności tych jednostek, dodatkowo 

rozliczenie pozostałych wpływów własnych, gdyż takie również posiadają (przychody własne 

plan 214.801, a wykonanie 95.906,65 zł, tj. 44,65 %). 

Łączne przychody to kwota 1.244.946,92 zł wykonanie 580.356,65 zł tj.46,62%,  w tym  

z dotacji gminnej 1.030.145,92 zł, wykon.484.450,00 zł bież., przychody własne plan 

214.801,00zł, a wykonanie 95.906,65 zł: (wynajmu pomieszczeń, darowizn na cele 

kulturalne), przychody z rekreacji i wypoczynku - wykon. 33.072,36 zł, a plan 135.000,00 zł. 

Jeśli chodzi o koszty to plan 1.244.946,92 zł wykonano 496.996,30 zł -39,93%: 

- GOK – koszty wykon.320.978,03  zł,   

- wydatki na imprezy m .in. Noc świętojańska, pomagamy Ukrainie – 43.770,99 zł, 

- pozostałe wydatki, w tym podatek od nieruchomości 75.661,84 zł, 

- koszty związane z wypoczynkiem 26.543,40 zł, 

- remonty pomostu – 20.876,74 zł. 

Stan środków na rachunku bankowym wynosił 70.232,93 zł. 

 

BIBLIOTEKA – plan dotacji 198.000,00 zł  - wykonanie 122.870,00 zł 62,10% . 

 

Podsumowując przedstawiła opinię RIO w Poznaniu, która w dniu 26 września 2022 r. 

wpłynęła do UG w Lubaszu: o następującej treści: 

„Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  

23 września 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Gminy Lubasz za pierwsze półrocze 2022 roku. 

Skład Orzekający RIO w Poznaniu w osobach: 

przewodnicząca :  Monika Paczyńska 

 członkowie: Marzena Węckowicz, Edyta Zastrow . 

Działając na podstawie  przepisów o regionalnych izbach obrachunkowych wyraziła  

o przedłożonej przez Wójta Gminy Lubasz informacji o przebiegu wykonania budżetu za 

pierwsze półrocze 2022 roku opinię pozytywną”. 

 

Do powyższej informacji radni nie wnieśli uwag. 

 

PRZERWA. 

 

Wznowienie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji 

Rady Gminy w dniu 27 września br. i dlatego po uzgodnieniach projekty te zostały 

przedstawione przez Przewodniczącą Rady Gminy- Żanetę Andrzejewską, natomiast projekt 



uchwały w sprawie skargi przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji – 

Michał Stawujak z wyjątkiem  uchwał budżetowych, które przedstawiła Skarbnik Gminy- 

Renata Fąferek. 

 

Ad 3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

ad 1) regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLIII/358/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na grunty rolne stanowiące 

własność Gminy Lubasz do 3 lat 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy na grunty 

rolne stanowiące własność Gminy Lubasz do 3 lat.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 



Uchwała nr XLIII/359/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomnika 

przyrody na terenie Gminy Lubasz 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i 

konserwacyjnych pomnika przyrody na terenie Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLIII/360/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 4) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubasz 
 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji pan Michał 

Stawujak.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Lubasz.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLIII/361/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 5) zmian w uchwale budżetowej na 2022r 



 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

ulegają zmiany w zakresie:  

I.DOCHODY 

1. zwiększenie dochodów z tytułu: 

 a) dz.854 rozdz.85415, par.2030 -                                                             36.000,00 zł 

zawiadomienie Wojewody Wlkp. nr FB-I.3111.322.2022.6  

z dnia 6 września 2022r. dotacja celowa z przeznaczeniem na  

dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze  

socjalnym dla uczniów – zgodnie z art.90d i art.90e ustawy o systemie oświaty 

b) dz.600 rozdz.60020, par.0950 -                                                               1.000,00 zł 

odszkodowanie za uszkodzenie przystanku w Sokołowie 

c) dz.758 rozdz.75814, par.2030-                                                                  28.761,37 zł  

dz.758 rozdz.75814, par.6330 -                                                                     46.647,99 zł 

zawiadomienie Wojewody Wlkp. nr FB-I.3111.305.2022.6 z dnia  

25.08.2022r. dotacja celowa – zwrot części wydatków wykonanych  

w ramach funduszu sołeckiego w 2021r. 

d) dz.700 rozdz.70007, par.0950 -                                                                9.000,00 zł 

odszkodowanie – zalanie pomieszczenia komun. Klempicz 17  

e) dz.756 rozdz.75616, par.0360-                                                                25.000,00 zł  

udziały we wpływach US – z tyt. spadków, darowizn 

f) dz.756 rozdz.75616, par.0340 -                                                                 40.000,00 zł  

środki transport os. fiz. 

g) dz.756 rozdz.75615, par.0340 -                                                                 10.000,00 zł  

środki transport os. praw. 

h) dz.756 rozdz.75616 par.0320 -                                                                  10.000,00 zł 

podatek rolny os. fiz. 

i) dz.756 rozdz.75615 par.0330-                                                                    15.000,00 zł 

podatek leśny os. prawne 

j) dz.756 rozdz.75618 par.0460 -                                                                    1.165,00 zł 

środki WFOŚIGW Poznań za wnioski i wydane zaświadczenia dotyczące 

 II kwart.2022 – program Czyste Powietrze 

k) dz.853 rozdz.85395 par.2100-                                                                  2.610,00 zł 

 środki Funduszu Pomocy Ukrainie na wypłatę świadczeń rodzinnych 

(GOPS), na zapewnienie posiłków w szkole, 

l) dz.853 rozdz.85395 par.2100-                                                                    229.608,00 zł 

środki Funduszu Pomocy Ukrainie na wypłatę świadczeń 

 (w tym 1.008,00 zł – koszty rozpatrzenia oraz weryfikacja wniosków)  

- art.13 ustawy z dnia 12.03.2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa 

m) dz.750 rozdz.75095 par.2100-                                                                  2.578,71 zł  

środki Funduszu Pomocy Ukrainie na wydawanie numeru PESEL oraz  

na zdjęcia dla obywateli Ukrainy (art.4 i 5 ustawy) 

n) dz.756 rozdz.75618 par.0270 -                                                                15.019,56 zł  

opłata od napojów alkoholowych tzw „małpki” 

o) dz.758 rozdz.75814 par.2100-                                                                 33.832,00 zł 

dodatkowe zadania oświatowe związane z kształceniem, wychowaniem 

 i opieką nad dziećmi uczniami będącymi obywatelami Ukrainy,  

o których mowa w art.50 ust.1 pkt 2 ustawy  

o pomocy - Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy (sierpień 2022) 



p) dz.921 rozdz.92109 par.0750-                                                                       835,21 zł 

dochody świetlic - Dębe i Sokołowo 

r) dz.700 rozdz.70005 rozdz.0750 -                                                                  278,36 zł 

dochody z dzierż. gruntów soł. Dębe, Sokołowo, Lubasz 

s) dz.600 rozdz.60016 par.2700-                                                               100.000,00 zł 

wspólna realizacja remontu dróg z Nadleśnictwem Krucz 

t) dz.750 rozdz.75011 par.2010 -                                                                  5.000,00 zł 

 dotacja celowa przeznaczona na konserwację/archiwizację ksiąg  

stanu cywilnego, ksiąg meldunkowych, kart osobowych mieszkańców 

oraz kopert dowodowych 

u) dz.852 rozdz.85295 par.2180 -                                                              3.999.420,00 zł 

środki na wypłatę dodatków węglowych 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------  

                                                                                             R A Z E M : 4.611.756,20 zł 

II. 

WYDATKI 

1.Zmniejszenia 

a) dz.700 rozdz.70007 par.4270-                                                               72.025,64 zł  

usługi remontowe bud.komun. 

b) dz.754 rozdz.75412 par.4280 -                                                                   876,00 zł  

zakup usług zdrowotnych 

c) dz.754 rozdz.75412 par.3030 -                                                                 2.800,00 zł  

różne wydatki na rzecz osób fiz.( ekwiwalenty OSP) 

d) dz.900 rozdz.90004 par.4170 -                                                               1.500,00 zł 

wynagrodzenia bezosobowe (um. zlec zieleń) 

e) dz.750 rozdz.75023 par.4430 -                                                             20.000,00 zł  

różne opłaty i składki UG  

f) dz.400 rozdz.40002 par.4300 -                                                             16.480,00 zł  

dopłaty do wody 

g) dz.710 rozdz.71004 par.4300 -                                                            33.520,00 zł 

 plany zagospodarowania przestrz. 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

                                                                                              R A Z E M: 147.201,64 zł 

 

2.Zwiększenia  

a) dz.754 rozdz.75412 par.4170 -                                                                3.676,00 zł 

wynagrodzenia bezosobowe OSP (um.zlec) 

b) wydatki oświatowe -                                                                               100.000,00 zł  

(w tym 4.000,00 zł udział własny w pomoc materialna o charakterze 

 socjalnym - stypendia ) . 

c) dz.854 rozdz.85415 par. 3240 - wydatki oświatowe -                                 36.000,00 zł  

pomoc materialna o charakterze socjalnym - stypendia ) 

d) dz.900 rozdz.90004 par.4300 -                                                                      1.500,00 zł 

zakup usług pozostałych (zieleń) 

e) dz.750 rozdz.75023 par.4300 -                                                                     20.000,00 zł 

zakup usług pozostałych UG 

f) dz.750 rozdz.75023 par.4210 -                                                                     10.000,00 zł 

zakup materiałów i wyposażenia UG 

g) dz.010 rozdz.01030 par.2850 -                                                                       2.000,00 zł 

wpłaty gmin na rzecz izb roln.2% wpływów uzyskanych z pod.roln. 



h) dz.921 rozdz.92195 par.3240 -                                                                       1.000,00 zł 

stypendia dla uczniów (artystyczne) 

i) dz.010 rozdz.01043 par.6050 -                                                                        1.000,00 zł 

inwestycja. ”Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Dębe i Krucz  

oraz przebudowa sieci wodociągowej i modernizacja SUW w Stajkowie” 

j) dz.010 rozdz.01043 par.6050 -                                                                       8.600,00 zł 

inwestycja. ”Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek” 

k) dz.600 rozdz.60016 par.4270   -                                                                  40.000,00 zł 

zakup usług remontowych (równanie dróg) 

l) dz.600 rozdz.60016 par.4300 -                                                                     10.000,00 zł 

zakup usług (przeglądy i zimowe utrzym. dróg) 

m) dz.750 rozdz.75023 par.4300 -                                                                  10.000,00 zł 

przyłącze energetyczne do UPS – UG 

n) dz.750 rozdz.75023 par.6069 -                                                                    76.000,00 zł 

inwest.”Cyfrowa Gmina – Zakup serwera z licencjami na oprogramowanie,  

zewnętrznej macierzy dyskowew, centralnego zasilacza UPS i komputerów  

z oprogramowaniem w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa”  

(udział własny) 

o) dz.851 rozdz.85154 par.4210 -                                                                   15.019,56 zł 

 zakup mater. i wyposaż profil. alkoh. 

p) dz.750 rozdz. 75095 par.4740 807,59 zł, par.4850 158,62 zł) -                     966,21 zł 

wydawanie numerów pesel –Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy 

r) dz.750 rozdz.75095 par.4370 -                                                                    1.612,50 zł 

 zdjęcia –Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy 

s) dz.852 rozdz.85231 par.3290 -                                                                     2.610,00 zł 

świadczenia społeczne  wypłac. obywatelom Ukrainy- Fundusz Pomocy  

Obyw. Ukrainy + zapewnienie posiłków w szkołach (GOPS) 

t) dz.852 rozdz.85231 par.3280 -                                                                    228.600,00 zł 

świadczenia związane z udzielaniem pomocy obywatelom Ukrainy-  

Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy + par.4370 – rozpatrzenie  

i weryfikacja wniosków (160,00 zł-GOPS I 848,00 UG)                                 1.008,00 zł 

u) dz.801 rozdz.80101 par. 4750, 4850 -                                                        33.832,00 zł 

dodatkowe zadania oświatowe związane z kształceniem, wychowaniem 

 i opieką nad dziećmi uczniami będącymi obywatelami Ukrainy, 

 o których mowa w art.50 ust.1 pkt 2 ustawy o pomocy - Fundusz Pomocy 

 Obywatelom Ukrainy (sierpień 2022) 

w) dz.921 rozdz.92109 par.2480 -                                                                      350,00 zł 

dotacja do instytucji kultury – GOK 

x) wydatki sołectw -                                                                                          763,57 zł 

 (z dodatkowych dochodów świetlic, gruntów) 

y) dz.600 rozdz.60016 par.4270 -                                                                100.000,00 zł 

remont dróg przy wsparciu finans. Nadleśnictwa Krucz 

z) dz.750 rozdz.75011 par.4300 -                                                                   5.000,00 zł  

środki z dotacji celowej przeznaczone na konserwację/archiwizację ksiąg 

stanu cywilnego, ksiąg meldunkowych, kart osobowych mieszkańców  

oraz kopert dowodowych 

aa) dz.852 rozdz.85295 par.3110,4010,4110,4120,4210,4300,4700 -           3.999.420,00 zł 

wypłata dodatku węglowego wraz z obsługą 



bb) dz.754 rozdz.75415 par.6050 -                                                                   25.000,00 zł 

inwest: ”Wykonanie slipu przy Jeziorze Wielkim w Lubaszu, na potrzeby  

ratownictwa wodnego„ 

cc) dz.754 rozdz.75415 par.6050 -                                                                     25.000,00 zł 

inwest."Zakup pomostów pływających„ 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------                           

                                                                                                    R A Z E M : 4.758.957,84 zł 

 

 

Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. 

Głosowano w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022r.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLIII/362/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 6) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych 

 w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości zawartych w budżecie 

gminy, po wprowadzonych zmianach zarządzeniem Wójta Gminy z dnia 12 września 2022r.,  

zarządzeniem nr 117.2022 z dnia 16 września 2022r. oraz w uchwale budżetowej na 2022r. 

Plan dochodów od ostatniej zmiany prognozy uległ zwiększeniu o kwotę 4.680.366,20 zł 

(dochody wzrosły m.in. z tytułu środków z Funduszu Pomocy dla obywateli Ukrainy, dotacji 

na realizację ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci czy środków na 

współfinansowanie remontu dróg gminny od Nadleśnictwa Krucz. Ponadto do planu budżetu 

został również wprowadzony dodatek węglowy). Łączny plan dochodów budżetu gminy,  

po zmianach, na dzień 29 września 2022r. ukształtował się na poziomie 46.122.038,77 zł, 

 w tym dochody bieżące 44.464.032,05 zł i dochody majątkowe 1.658.006,72 zł. 

Po stronie wydatków plan zwiększył się również o kwotę 4.680.366,20 zł, i po zmianach 

wynosi 52.491.479,56 zł (wydatki bieżące - 45.488.727,25 zł, wydatki majątkowe - 

7.002.752,31 zł). 

W wykazie przedsięwzięć bieżących zwiększono nakłady, limit roku 2022 oraz limit 

zobowiązań o kwotę 3.000,00 zł w zadaniu związanym z konsultacjami, doradztwem, 

wsparciem przy emisji obligacji (Aesco Group Warszawa). 

W wykazie przedsięwzięć majątkowych dokonano następujących zmian: 



1) „Budowa sieci wodociągowej do miejscowości Dębe i Krucz oraz przebudowa sieci 

wodociągowej i modernizacja SUW w Stajkowie” –zwiększono łączne nakłady finansowe 

oraz limit na rok 2022 w kwocie 1.000,00 zł. Nakłady oraz limit zobowiązań wynosi po 

zmianie 4.701.000,00 zł. Zadanie realizowane w roku 2022 - 2024. 

2) „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Krucz i Kruteczek” – zwiększono łączne 

nakłady finansowe oraz limit na rok 2022 w kwocie 8.600,00 zł. Nakłady oraz limit 

zobowiązań wynosi po zmianie 5.310.600,00 zł. Zadanie realizowane w roku 2022 - 2024. 

3) "Wykonanie slipu przy Jeziorze Wielkim, na potrzeby ratownictwa wodnego" - 

zwiększono łączne nakłady finansowe oraz limit na rok 2022 w kwocie 25.000,00 zł. Limit 

zobowiązań wynosi po zmianie 75.000,00 zł. Zadanie realizowane w latach 2021 - 2022. 

Z wykazu przedsięwzięć wydatków majątkowych usunięto przedsięwzięcia z zerowymi 

limitami oraz zerowymi łącznymi nakładami finansowymi. Od realizacji tych zadań 

odstąpiono bądź zmieniono ich nazwę na inną.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2040.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Paweł Dobosz,  Katarzyna Fiałkowska,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Sławomir Dams  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLIII/363/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 4. Wolne głosy i wnioski. 

 

W wolnych głosach sołtys wsi Kruteczek Romuald Gasperowicz zgłosił wnioski do Wójta 

Gminy Lubasz, które to zostały przekazane na stanowiska pracowników merytorycznych  

w celu ich rozpatrzenia. Dotyczyły między innymi remontów drogi wojewódzkiej, dróg 

gminnych, wykaszania poboczy na terenie sołectwa, doprowadzeniu światłowodu do wsi, 

remontu przystanku autobusowego, regulacji cieku wodnego na Gulczance.  

Zapytał czy zostały podjęte kroki w związku z dniem 1 stycznia 2023r likwidacją PKS Wałcz, 

co z dowozem dzieci do szkół do Czarnkowa, Edukacji Lubasz? 

Wójt Gminy – powiedział, że w związku z likwidacją PKS Wałcz w dniu 5 października br ma 

odbyć się spotkanie wójtów, burmistrzów i mają zostać podjęte działania aby utrzymać transport 

publiczny na naszym terenie, by młodzież miała czym dojeżdżać do szkół.   

 

 

 

 

 

 



 

Ad 5. Zakończenie obrad. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady XLIII sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:55. 

Przewodnicząca                                                                                

Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                    Żaneta Andrzejewska 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


